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Primiče se rok da se obećanje koalicijskom partneru izvrši. Prošlogodišnji deficit proračuna čini
državnu potrošnju centralnim problemom stand by aranžmana s MMF-om. Korekcije neće
čekati iduću godinu. Korekcije proračuna očekuju se već ovu godinu. O tome sam pisao. Da
podsjetim što sam pisao na ovim stranicama: proračun je privremen dok god ga ne prihvati
MMF. Ili: proračun je tek prijedlog proračuna koji će donijeti Sabor da bi ga - ili ne bi – na kraju
priče prihvatio MMF.

Dug penzionerima postoji od dana kada je o tome poslijednju riječ rekao Ustavni sud RH. Ono
što nije učinjeno jes činjenica da dug prema penzionerima nije individualiziran prema svakom
pojedinom vjerovniku (penzioneru) i to je zapravo zadatak (obećanje) ove Sanadoreve vlasti.

Jasno je da nije moguće isplatiti dug prema penzionerima. Ono što je moguće rekao sam
odmah po odluci Ustavnog suda RH i sada samo ponavljam. Dug prema penzionerima je
moguće rješiti tako da se za iznos duga emitiraju obveznice dugog (što je mogućeg dužeg!!!!)
dospijeća. Pri tome valja emisiju dionica popratiti primjerenom kamatom kako bi se «održala»
nominalna vrijednost. Glavnica (današnji iznos duga) bi se isplaćivala o dospijeću. Prema tome,
obveze po dugu svodi se na iznos kamata koje su potrebne za njegovo servisiranje.

Penzioneri bi tako dobili stanovitu rentu. Penzioneri bi mogli komponirati svoj portfelj. Penzioneri
bi mogli dio ili u cjelosti svoje dohotke od obveznica investirati u određenu (trebalo bi stimulirati
privrednu) aktivnost. Tu su stvari potpuno jasne.

Ono što problem čini složenijim jest vrijeme usklađenja mirovina. Naime, rješavanjem duga a ne
dovođenjem visine mirovina na primjerenu razinu samo je obročan obračun duga jer odmah po
njegovom utvrđivanju on se ponovno stvara za iznos neusklađenih mirovina, dug ponovno
počinje teći. To je bit problema duga prema penzionerima. Rješavanje duga prema
penzionerima, prema tome, je problem tekućeg usklađenja a ne provedba odluke Ustavnog
suda RH.

Izneseno jasno sugerira da priča o smanjenju PDV-a postaje i ostaje tek želja, šala, predizborno
obećanje ili što hoćete.  
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